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PROTOKÓŁ Nr XX/16 
z obrad XX sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 28 KWIETNIA 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 15:00; 

 
Do punktu 1 porządku 
 Otwarcie obrad, stwierdzenie kworum. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XX sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 28 kwietnia 2016 r. na godz. 13:00. 
 Witam Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz z współpracownikami, 
wszystkich obecnych gości i telewidzów przed swoimi telewizorami. 
 Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 
14, nieobecny - radny Dariusz Jagiełło, co stanowi kworum do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek obrad  
stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad: 
- (Druk Nr 224A/16), jest to autopoprawka do Druku Nr 224/16 tj. projektu uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Pyrzyce, 
- (Druk Nr 221A/16), jest to autopoprawki do punktu 15 będzie to projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Pyrzyce. 
 

Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 



 2 

sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 224A/16). 
 

Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 
221A/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 1;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Po przeprowadzonym głosowaniu 
zaproponował, że (Druk Nr 221A/16) będzie tak jak pierwotny w punkcie 15, 
natomiast (Druk Nr 224A/16) będzie w punkcie 18 porządku obrad, jako ostatni 
merytoryczny punkt. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie zaproponowane 
przez siebie zmiany. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się - 1;  
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XIX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokół był wyłożony do 
wglądu w Biurze Rady. 
 

Nie wniesiono uwag do protokołów. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XIX sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 14; za – 14; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
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Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 14 marca 2016 r. do 26 kwietnia 2016r. 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałabym w tym punkcie powiedzieć 
o dwóch bardzo ważnych sprawach, które miały miejsce, jedna będzie miała miejsc. 
Wystąpiłam już z prośbą do Pana Przewodniczącego o zwołanie sesji nadzwyczajnej 
na dzień 5 maja i mam nadzieję, że ta prośba zostanie przyjęta. Sesja związana będzie 
z przyjęciem dwóch zadań, o które wystąpiliśmy do Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich i jest to przebudowa drogi w Obrominie, jak również przebudowa drogi 
w Giżynie i chcemy na tej sesji nadzwyczajnej te zadania wprowadzić. W związku 
z tym, że jest już lista rankingowa i mamy szanse otrzymać te środki, i chcemy być 
przygotowani do podpisania umów, jeżeli takowe zostaną nam zaproponowane, 
w związku z  tym bardzo proszę Państwa Radnych o obecność na tej sesji. 

Druga sprawa bardzo ważna i istotna, o której Państwo pewnie słyszeliście, 
8 kwietnia 2016 r. decyzją zabrałam czasowo Uczniowskiemu Klubowi Sportowemu 
Jakoss w Pyrzycach zwierzęta i było to 12 sztuk koni (chciałabym, żebyście Państwo 
na prezentacji zobaczyli w jakim stanie były te zwierzęta, żebyście wiedzieli dlaczego 
ta decyzja została podjęta, oczywiście decyzja ta została oparta o opinię 
Powiatowego Lekarza Weterynarii), pies i 3 sztuki bydła. Zwierzęta były w bardzo 
złym stanie, wychudzone, ten stan zagrażał ich zdrowiu i życiu. Jednocześnie 
wydając taką decyzję wystąpiłam do Prokuratury Rejonowej w Pyrzycach 
z zawiadomieniem o podejrzeniu popełnienia przestępstwa w związku ze znęcaniem 
się nad zwierzętami. Państwo będziecie mogli obejrzeć w jakim stanie były te 
zwierzęta, za chwilę zobaczycie. Mamy też zdjęcia miejsc, do których te zwierzęta 
zostały skierowane. Zgodnie z Ustawą o ochronie zwierząt na podstawie art. 7 
w związku z art. 6, który mówi, że w przypadku kiedy dochodzi do znęcania się nad 
zwierzętami i zwierzęta znajdują się w stanie zagrażającym ich zdrowiu i życiu, 
burmistrz może swoją decyzją postanowić o czasowym zabraniu tych zwierząt i tak 
11 sztuk koni w tym 3 ogiery i 9 klaczy zostało przewiezionych do Łobza, do 
Ludowego Klubu Sportowego, do gabinetu na Zielonym Wzgórzu została 
przewieziona jedna źrebna klacz, 3 sztuki bydła SA utrzymywane w naszym 
gospodarstwie w Mielęcinie, które mamy przyjęte zgodnie z regulaminem i pies 
został przekazany zgodnie z podpisaną umową ze schroniskiem do tego też 
schroniska. Oczywiście decyzja ta również nakłada na nas koszty utrzymania przez 
ten czas zwierząt. Klub sportowy Jakoss nie ma swoich przedstawicieli, jedna osoba, 
która opiekowała się tymi zwierzętami oczywiście nie wywiązała się ze swojego 
obowiązku. My pomimo wezwań i próby spotkania się z członkami tego 
Stowarzyszenia, nie udało nam się z nikim spotkać. Jeden z tych członków tego 
stowarzyszenia przebywa w zakładzie karnym i sytuacja, która już miała miejsce 
spowodowała tak jak Państwo widzicie, jak te konie są wychudzone, w jakim są 
stanie. Tak jak usłyszeliśmy już od osób, które przejęły te zwierzęta był to ostatni 
dzwonek, bo mogło dojść do tragedii, za którą ponieślibyśmy wszyscy 
odpowiedzialność. Sprawa jest już prowadzona przez Prokuraturę, dzisiaj odbyły się 
pierwsze przesłuchania, oczekujemy na jak najszybszą decyzję Sądu, co dalej z tymi 
zwierzętami, jak również mamy informację (wystąpiliśmy też do Starostwa 
Powiatowego w Pyrzycach, które ma nadzór nad stowarzyszeniami, żeby dokonał 
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kontroli tego stowarzyszenia), że również Starostwo Powiatowe w Pyrzycach 
wystąpiło o ustanowienie kuratora dla tego stowarzyszenia. Także nie wiemy jaki 
dalszy los będzie tego stowarzyszenia i nie wiemy do momentu zakończenia sprawy 
przez organy prokuratorskie i Sąd, co się z tymi końmi stanie, jaka będzie procedura 
odzyskania przez nas środków, które przeznaczamy w tym momencie na 
utrzymanie. Mam opinię, lekarza weterynarii naszego powiatu (nie będą Państwu 
dzisiaj odczytywać), jak również tych wszystkich lekarzy, którzy przejęli te zwierzęta 
po przewiezieniu ich już do tych miejsc, są one w bardzo złym stanie. My 
skontrolowaliśmy te miejsca, wiemy że są pod bardzo dobrą opieką, nawet jeszcze 
w tym momencie (w szczególności konie) nie otrzymały szczepień, których nie miały 
przez bardzo długi czas, bo są tak słabe, że nie można ich szczepić i wielu rzeczy 
zrobić, bo zagraża to ich życiu i zdrowiu. To tak celem wprowadzenia, żebyście 
Państwo wiedzieli i mieli świadomość, dlaczego taka decyzja została przez mnie 
wydana i z jakimi konsekwencjami dla nas ona się wiąże, jeżeli macie Państwo jakieś 
pytania to mogę jeszcze szczegółowo opowiedzieć. Wiem również, że wpłynęła na 
mnie jako burmistrza skarga, że wydatkuje nieprawnie pieniądze gminne, do 
Komisji Rewizyjnej i na pewno Komisja Rewizyjna będzie tą sprawę rozpatrywała. 
To tyle, żebyście Państwo już dzisiaj widzieli tą sytuację  i mieli świadomość podjętej 
przeze mnie decyzji. Prezentacja stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Nie zgłoszono pytań do przedstawionej informacji. 

 
Do punktu 5 porządku 
 Interpelacje, zapytania Radnych na piśmie. 
 
Radny Edward Gola – Interpelacja w sprawie remontu drogi dojazdowej do posesji 
nr 2,6,8,14,16,46,48 przy ul. Rycerza Przybora w Pyrzycach. 
Mieszkańcy ul. Rycerza Przybora zwrócili się do mnie z prośbą o pomoc 
i interwencję w sprawie remontu drogi dojazdowej do posesji nr 2,6,8,14,16,46,48. 
Droga, o której mowa, jest w złym stanie, pełno w niej niebezpiecznych ubytków. 
Sytuacja drastycznie ulega pogorszeniu w okresie opadów i roztopów m.in. wskutek 
źle działającej sieci kanalizacyjnej. Niedostateczne oświetlenie tego rejonu powoduje 
dodatkowe zagrożenie dla użytkowników. Mieszkańcy proszą również o podcięcie 
konarów drzew, które niebezpiecznie sięgają do przebiegającej linii energetycznej.  
W związku z faktem, że zapytanie dotyczy problemów mieszkańców ul. Rycerza 
Przybora zwracam się z apelem do Pani Burmistrz w sprawie chodnika łączącego ul. 
Mickiewicza do skrzyżowania z ul. Rycerza Przybora. Od lat mieszkańcy występują 
o to, żeby przyłączyć ul. Rycerza Przybora do Pyrzyc. Występują o budowę odcinka, 
który pozostał. Pan Starosta Pyrzycki wystąpił z wnioskiem do 
Zachodniopomorskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich o zaplanowanie takiej 
inwestycji – budowy tego chodnika w związku z tym proszę i apeluje do pani 
Burmistrz, żeby poparła ten wniosek Pana Starosty o budowę tego chodnika. Proszę 
o odpowiedź na piśmie. Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Na podstawie Statutu Gminy Pyrzyce składam 
interpelację do Pani Burmistrz z prośbą o zreferowanie stanu przygotowań do 
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realizacji zadań z zakresu publicznego transportu zbiorowego. Zgodnie z Ustawą 
z dnia 16 grudnia 2010 roku o publicznym transporcie zbiorowym, od dnia 
1 stycznia 2017 r. obowiązek zapewnienia transportu na terenie gmin będzie 
zadaniem własnym gminy. Zgodnie z art. 7 ust. 4 pkt 1 zadania te na terenie gminy 
realizuje burmistrz. Na przygotowanie się do nowych rozwiązań samorządy miały 
kilka lat. Proszę o zrelacjonowanie stanu przygotowań Gminy Pyrzyce, jakie 
czynności zostały wykonane w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach (z podaniem dat) 
i jakie jeszcze rzeczy zostały do zrobienia, tak aby zapewnić naszym mieszkańcom, 
a zwłaszcza uczniom i osobom niepełnosprawnym przewozy z ulgami w zakupie 
biletów. Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Radny Jerzy Wroński – 

1) Mam zapytania jak i prośbę w imieniu rolników miejscowości Letnin, jak 
również miejscowości Mechowo. Bardzo proszą o naprawę przepustu 
(zwanego mostkiem) w Letninie na drodze polnej, jest to droga 537 (kiedyś 
rozmawialiśmy na ten temat, ale nie widać, żeby były jakieś posunięcia w tym 
zakresie) i na drodze 270, jest to również droga polna gminna, przepust przez 
tą słynna naszą rzeczkę. Pani Burmistrz, są to przepusty w tragicznym stanie. 
Dzisiaj mamy sprzęt bardzo ciężki (sami Państwo o tym wiecie) i rolnicy 
obawiają się, żeby nie doszło da jakiegokolwiek wypadku. Zapytanie na 
piśmie stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

2) Pani Burmistrz nie wiem, jak Pani do tego podchodzi, nie tak dawno 
w miejscowości Obromino był pożar, było to podpalenie, gdzie jeden rolnik 
stracił stóg karmy dla krów, który hoduje krowy, któremu została również 
ukradziona beczka, którą woził wodę dla krów. Zwrócił się on do Pani 
Burmistrz o umorzenie w związku  tym podatku. Nie jest to duży podatek, bo 
tak jak mi rolnik tłumaczył było to 800 zł. Pani Burmistrz odpisuje 
w uzasadnieniu na wniosek rolnika, że w dniu składając wniosek rolnik nie 
miał zadłużenia w związku  powyższym Pani Burmistrz nie może umorzyć. 
To najpierw trzeba mieć jakieś duże zadłużenie i później zwrócić się do Pani 
Burmistrz o umorzenie? Pani Burmistrz powinniśmy się cieszyć, że rolnicy 
płacą podatki i nie mają zadłużenia i uważam, że w takiej sytuacji Pani 
Burmistrz powinna ten podatek w wysokości 800 zł umorzyć, bardzo proszę 
o ponowne rozpatrzenie wniosku rolnika.  
 

Radny Waldemar Lemiesz – Mam pytanie do pani Burmistrz, bo wielu 
mieszkańców zapytuje, czy jest przewidziane oświetlenie na nowym cmentarzu? 
 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 

 
Do punktu 6 porządku 

Sprawozdanie z Działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 
2015 (Druk Nr 216/16) 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 13 do protokołu.  
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Sprawozdanie z działalności Ośrodka jest 
to dokument, który zawiera cały opis struktury organizacyjnej budżetu, 
zatrudnienia, zakres realizowanych zadań, czyli wszystkie działania, które Ośrodek 
podejmuje. W tym momencie chciałabym powiedzieć, że Ośrodek Pomocy 
Społecznej jest jedną z większych jednostek i realizuje bardzo szeroki zakres zadań. 
Poza pomocą społeczną, która była podstawowym zadaniem przy powołaniu 
Ośrodka Pomocy Społecznej, dzisiaj Ośrodek realizuje takie zadania, jak świadczenia 
rodzinne,  fundusz alimentacyjny, nowe świadczenie wychowawcze 500 plus, usługi 
opiekuńcze, świadczenie zdrowotne, przemoc w rodzinie, jak również wspieranie 
rodzin, a także do końca ubiegłego roku również duży projekt systemowy – „Nowa 
Szansa”. Jest to bardzo duży zakres i chciałabym powiedzieć, że bardzo pozytywnie 
oceniam prace Pani Kierownik i wszystkich pracowników Ośrodka Pomocy 
Społecznej, za co im bardzo dziękuję i myślę, że ta informacja, którą Państwo 
otrzymaliście, bardzo szeroko przedstawiona i bardzo szeroko omawiana na komisji 
oświaty została przez Państwa pozytywnie przyjęta. Ja pracę Ośrodka Pomocy 
Społecznej oceniam bardzo pozytywnie i jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję. 
Jeżeli Państwo macie jakiekolwiek pytania, to jest obecna Pani Dyrektor i jeżeli są 
pytania szczegółowe to prosimy w tym momencie. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 14 do protokołu. 

 
Radny Jerzy Wroński – Tak Pani Burmistrz, nie można szczędzić słowa dziękuję dla 
Pani Dyrektor, jak również dla całej załogi, ponieważ obfite jest to sprawozdanie, jak 
również przy wypowiedzi Pani Dyrektor na Komisji Edukacji, która opowiadała 
nam to wszystko, to naprawdę mieli bardzo dużo roboty, a szczególnie 500 plus. 
Pani Dyrektor, ja również serdecznie dziękuję za tą Waszą bardzo dużą pracę. 
   
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 7 porządku 
Ocena zasobów pomocy społecznej (Druk Nr 217/16). 

 
Informacja stanowi załącznik Nr 15 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ocena zasobów pomocy społecznej jest to 
informacja, która jest oparta o lokalną analizę społeczną i demograficzną, jest to 
wymóg ustawowy. Jak Państwo widzicie te wszystkie dane, które są podane w tej 
informacji, one mają być podstawą do planowania budżetu na rok następny i tak jest 
w tym druku i w tym materiale. Jeżeli są pytania to prosimy. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna stanowi 
załącznik Nr 16 do protokołu. 
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Radny Edward Gola – W związku z tym, że nie padła ta informacja, a myślę, że dla 
słuchających nas osób i będących tutaj, jest chyba dosyć istotna, wiąże się to z tym, co 
powiedział Pan Radny Wroński i Pani Burmistrz w kontekście pochwał dla Ośrodka 
Pomocy. Ja chciałbym tylko uzupełnić, że 90% wniosków zostało przez nas 
opracowane przez ten niecały miesiąc i w dniu dzisiejszym dla tych 90% osób, które 
złożyły wnioski, środki zostały wysłane i trafią do nich w najbliższych dniach. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Mówimy o 500 plus. 
 
Radny Edward Gola – Oczywiście 500 plus. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 8 porządku 

Sprawozdanie z działalności Pyrzyckiego Domu Kultury za 2015 
rok (Druk Nr 218/16). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 17 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Podobnie jak przy Ośrodku Pomocy 
Społecznej, jest to informacja Pyrzyckiego Domu Kultury, która przedstawia 
strukturę organizacyjną i budżet, zatrudnienie, jak również wszystkie 
przedsięwzięcia, które są realizowane przez PDK. Myślę, że Państwo zauważyliście 
dużą, pozytywna zmianę w PDK, bo ja tą zmianę widzę i bardzo serdecznie Panu 
Dyrektorowi, który jest obecny tutaj z nami, dziękuję za tą pracę, za zaangażowanie 
jego i jego całej załogi. Przygotowujemy się do kolejnych Pyrzyckich Spotkań 
z Folklorem, które odbędą się od 23 do 26 czerwca, na który serdecznie Państwa 
zapraszamy. Te wszystkie przedsięwzięcia, koncerty, działa również kino, to są 
bardzo fajnie przygotowane rzeczy i również na nie zapraszamy. Pomimo tego, że 
dzieje się bardzo dużo, bo nie można już powiedzieć, że w PDK się nic nie dzieje, 
dzieje się, jest bardzo dużo fajnych rzeczy i kół zainteresowań dla dzieci, dla 
młodzieży i jest wybór, czyli jeżeli ktoś czegoś oczekuje to ma ten wybór i dzisiaj 
może z tego skorzystać. Zapraszamy do PDK i zapraszamy na te przedsięwzięcia, na 
te imprezy, które się odbywają i one są również darmowe. Bardzo nas niepokoi ta  
niewielka frekwencja mieszkańców, pomimo wszystko, a jest to ciężka praca 
pracowników PDK, często przy współudziale innych jednostek: Biblioteki, OSiR-u, 
jak również innych instytucji, z którymi Pan Dyrektor PDK współpracuje. Ja również 
bardzo dobrze i wysoko oceniam, i wierzę, że kolejne Pyrzyckie Spotkania 
z Folklorem również  będą bardzo dobre nie chcę tutaj zapeszać, zapraszamy na nie 
bardzo serdecznie. Jeżeli są pytania do pana Dyrektora to również bardzo prosimy, 
a Pan Dyrektor bardzo chętnie odpowie.  
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 
Nr 18 do protokołu, 

2) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 19 do protokołu. 
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Radny Waldemar Lemiesz – Opinia Komisji jest pozytywna, chociaż były zbieżne 
opinie. Teraz do Pani Burmistrz, na przyszłość prosiłbym i członkowie Komisji, że 
jeżeli są sprawy jednostek organizacyjnych, żeby dyrektorzy wszyscy byli, a jeżeli 
nie mogą to niech przyślą kogoś innego. 
 
Radny Mariusz Majak – Komisja Budżetu i Rolnictwa pozytywnie opiniuje 
sprawozdanie z działalności PDK za 2015 r. dodam tylko, że jest to opinia tylko 
w zakresie merytorycznej, zaś Komisja Budżetu nie zajmowała się sprawą finansową. 
Analogicznie jak w latach ubiegłych myślę, że na przyszłej komisji również na 
wniosek zainteresowanych radnych, członków naszej komisji, zapoznamy się ze 
sprawozdaniem finansowym. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Sprawozdanie za rok 2015 tak jak powiedział 
kolega, merytorycznie sprawdzone. Chciałabym do tej informacji, którą Pani 
Burmistrz podała, dodać również dość pozytywną informację, jaka do naszych 
mieszkańców nie trafiała w ostatnich latach, bo tradycją poprzedników było 
zamykać PDK i jego ofertę na czas wakacji. Pan Dyrektor był na komisji, takie 
pytanie padło i wiemy, że Dom Kultury odpoczywa tylko w miesiącu lipcu, 
regeneruje siły, urlopuje pracowników i od końca lipca, początek sierpnia rusza z 
energią, ze swoją siłą i ze swoją propozycją. Dlatego też to jest informacja pozytywna 
dla mieszkańców Gminy, że Dom Kultury w wakacje będzie czynny. Podtrzymuję 
również apel Pani Burmistrz do tego, żeby korzystać z ofert ciekawych, 
niecodziennych. W tej chwili przebogatą ofertę proponuje Dom Kultury zarówno dla 
dorosłych jak i dla dzieci. 
 
Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz chyba do Pani się zwrócę, również z prośbą 
od Pań  Zespołu Śpiewaczego Kresowianka. Szanowni Państwo, ten zespół ma duże 
osiągnięcia, zdobył bardzo dużo laurów i proszą o jedno, ponieważ mają zaproszenia 
na wyjazdy i nie tylko, na szczeblu Gminy, Powiatu, czy województwa, ale również 
i na szczeblu ogólnopolskim. Bardzo proszą, żeby sfinansować tym Paniom 
transport, dojazd, ponieważ do tej pory miały Panie zaproszenia (a musimy 
wiedzieć, że promują naszą gminę). Miały zaproszenie na wyjazd i nie dostały 
żadnego dofinansowania. Prosiłbym Panie Przewodniczący, żeby w tym punkcie 
udzielić głosu Panu Ryszardowi. 
 
Ryszard Głogowski – Dyrektor Zespołu Kresowianka – Zespół Kresowianka jest na 
Pomorzu Zachodnim jedynym zespołem - perełką, który kontynuuje bez przerwy 
naszą kulturę narodową, kulturę wsi kresowej. Zespół ma sporo osiągnięć m.in. 
czterokrotny laureat najważniejszego festiwalu w Kazimierzu Dolnym nad Wisłą 
kapeli śpiewaków ludowych, wygrał w sumie wszystko to, co jest w Polsce do 
wygrania. Prośba nasza jest taka, bo ja usłyszałem bardzo miłe, słuszne słowa pod 
adresem PDK i Pana Dyrektora, który mimo młodego wieku nie wiem, gdzie on 
załapał bakcyla kochania kultury wiejskiej. Chodzi nam o to, żeby odciążyć budżet 
Pyrzyckiego Domu Kultury, który jest bardzo ograniczony, żebyście umożliwili nam 
Państwo udział w próbach. Pan Wroński mówił, że chodzi o wyjazdy, tam my sobie 
jeszcze jako tako radzimy, natomiast chcielibyśmy, żeby Pan Dyrektor nie musiał 
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główkować jak mamy dojechać do Letnina na zajęcia. Dlaczego do Letnina i kto ma 
jeździć, ponieważ jest to trudna sztuka śpiewania bez muzyki, taka autentyczna, 
więc chcielibyśmy, żeby od września Państwo przeznaczyli jakąś dodatkową kwotę, 
żebyśmy mogli dojeżdżać. Wiem mniej więcej, że ok. 9.000 zł w skali rocznej to by 
nam wystarczyło i Dyrektor miałby spokój z dojazdami. Pani Burmistrz powiedziała 
takie miłe słowa pod adresem PDK myślę, że to nie będzie wysiłek przy 
wielomilionowym budżecie Gminy Pyrzyce. Taka jest nasza prośba jedyna i tylko 
taka. Śpiewamy już od 33 lat bez przerwy, Panie jeżdżą często za swoje pieniądze 
i jak się gdzieś pojedzie to się traci, ale my mówimy, że jesteśmy z Gminy Pyrzyce, ze 
wsi Letnin, a co najważniejsze to, że kontynuujemy pieśń kresową, która powinna 
zaniknąć, ale jednak w 1945 r.  w głowach ludzkich i sercach została przemycona do 
nas. Dlatego taka prośba, moja osobista, ponieważ jestem instruktorem tego zespołu, 
jestem Wielkopolaninem, ale kocham pieśń kresową i myślę, że robimy to dobrze, bo 
nigdy nie przyjechaliśmy z pustymi rękami z festiwali ogólnopolskich. Chcę tylko 
przybliżyć, Festiwal Kapeli Śpiewaków Ludowych w Kazimierzu Dolnym nad Wisłą 
to są dwa o tak zaostrzonych kryteriach festiwale na świecie, jeden w Portugalii, 
drugi u nas i my zajęliśmy tam pierwsze miejsce, dwa razy drugie i raz miejsce 
trzecie za pieśni żołnierskie, rekruckie, za tzw. szczudrówki są to pieśni, które 
śpiewa się raz w roku na Trzech Króli. Taki mamy repertuar bardzo szeroki i w tej 
chwili zbieram wszystkie pieśni, które zespół zdobył, zapisał i będziemy próbowali 
wydać śpiewnik kresowy. Sądzę, że zmieści się tam ok. 130 – 140 pieśni, a to jest 
ogrom, jeżeli ja tego nie zrobię z Kresowianką przy pomocy Pana Dyrektora 
(jesteśmy w kontakcie też mi pomaga jak tylko może) to ma to przepaść? 
Niemożliwe, kresy południowo – wschodnie i nie tylko. Taką naszą prośbę mamy do 
Państwa, przy miłej atmosferze chwalenia PDK nie na wyrost, bo to się należy, to 
sądzę, że uchwalicie. W skali rocznej 9.000 zł wystarczy, ale na dojazd na próby, bo 
jeżeli te próby będą szarpane to tylko mogę utrzymać kondycję śpiewaczą zespołu. 
Natomiast jeśli chodzi o rozwój i dalsze doskonalenie artystyczne niestety, a zespół 
śpiewa wspaniale, bo to jest najtrudniejsze, bo gwara i śpiewanie bez muzyki, 
zapiewajło, czyli taki co zaczyna, jeśli za nisko poda to zepsuje występ, jeśli za 
wysoko poda to też zepsuje, to są zawsze wielkie nerwy, ale Panie już ponad 32 lata 
śpiewają.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Panie Wroński i Panie Głogowski, 
oczywiście rozumiemy to i jak najbardziej wspieramy i doceniamy. Wszystkie 
zespoły podlegają pod PDK i tak to jest począwszy od Zespołu Pieśni i Tańca do 
pozostałych zespołów, które realizują się na naszym terenie. Środki które są zdajemy 
sobie sprawę, że są niewielkie, poza dotacją, która jest przekazywana dla PDK i to 
PDK decyduje, jak te wyjazdy mają być często, jakie mają być przeznaczane kwoty 
dla instruktorów, poza tym mamy jeszcze środki, które przeznaczamy na realizację 
zadań, które zlecamy stowarzyszeniom. Może to jest jakieś rozwiązanie, ale ja nie 
mogę zadeklarować, że to na pewno będzie taka i taka kwota tylko dla Państwa, bo 
wiem, jeżeli bym to zrobiła to wszystkie pozostałe zespoły również by tego ode mnie 
oczekiwały i nie miałabym możliwości powiedzenia im, że nie. Rozważymy to, 
zastanowimy się, jak możemy, porozmawiamy z Dyrektorem, czy jest jakaś inna 
możliwość tego, żeby Państwa wesprzeć i myślę, że po naszej rozmowie z Panem 
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Dyrektorem i po analizie naszych środków, które są przeznaczane na zlecanie zadań, 
damy Państwu odpowiedź, jaką widzimy jeszcze możliwość i jakie środki, żeby 
Państwa wesprzeć. 
 
 Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 9 porządku 

Sprawozdanie z działalności Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej za 
2015 rok (Druk Nr 219/16). 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Sprawozdanie Pyrzyckiej Biblioteki 
Publicznej podobnie jak Ośrodka Pomocy Społecznej,  jak również Pyrzyckiego 
Domu Kultury również przedstawia całą organizację, strukturę, budżet, kadry, jak 
również działalność, którą prowadzą. PBP poza swoją działalnością również 
prowadzi dział tradycji, który znajduje się w tzw. Muzeum Ziemi Pyrzyckiej, jak 
również wydaje Gazetę Ziemi Pyrzyckiej. Jest też szereg działań, przedsięwzięć, 
które organizują samodzielnie, jak również z innymi jednostkami. W związku z tym, 
że ich siedziba jest w PDK to często jest to też współpraca między PDK, a PBP. Filie, 
które są na terenach wiejskich również cieszą się dużym powodzeniem , mają swoich 
odbiorców, bo spotykaliśmy się na zebraniach wiejskich i kiedy doszło do 
mieszkańców, że mogłaby być jakaś możliwość zamknięcia, to był bardzo duży opór 
i to nas cieszy, że są odbiorcy, że dzisiaj jeszcze są ludzie, którzy chcą czytać książki 
poza komputerem, a w szczególności, kiedy są to też dzieci.  Tu również bardzo 
serdecznie dziękuje Pani Dyrektor, wszystkim pracownikom za Waszą pracę, 
działalność, również bardzo pozytywnie oceniam i cieszę się, że te jednostki 
wspólnie ze sobą współpracują, znajdują wspólne pole tej współpracy i jeszcze raz 
bardzo serdecznie dziękuję. Jeżeli Państwo macie pytania to również prosimy, jest 
Pani Dyrektor i pewnie bardzo chętnie odpowie. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 
Nr 21 do protokołu, 

2) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 22 do protokołu. 
 
Radny Mariusz Majak – Dodam, że opinia dotyczy tylko działalności 
merytorycznie, nie finansowej, a na finansową stronę spojrzymy sobie w przyszłym 
miesiącu.  
W toku dyskusji na Komisji Budżetu i Rolnictwa (we wtorek) padła sugestia z nutką 
nostalgii za biblioteką, która mieściła się w Kaplicy Św. Ducha, tradycyjnie, jak 
Państwo wiecie od wielu lat, a właściwie od zawsze. W ostatnich latach zmieniono 
lokalizację biblioteki na PDK, choć wielu Pyrzyczan widziałoby jednak sens powrotu 
do tradycyjnego miejsca, do tego miejsca, z którym jednak zawsze kojarzyliśmy 
bibliotekę. Pani Burmistrz, proszę bardzo w formie takiej sugestii na przyszłość, 
rozważyć możliwość powrotu do Kaplicy Św. Ducha samej biblioteki, a muzeum, 
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czy izbę pamięci przenieść do PDK. Mogłoby to też zmniejszyć koszty, ale tutaj 
potrzeba już analizy  jakiejś solidniejszej finansowej, być może mogłoby to 
zmniejszyć koszty związane z ogrzewaniem tego lokalu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Do punktu 10 porządku 

Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 
taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę dla Sp. z o.o. Wodociągi 
Zachodniopomorskie w Goleniowie (Druk nr 212/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to uchwała, która przedłuża czas 
obowiązywania taryfy, która została uchwalona w roku 2015, co oznacza, że nie ma 
wzrostu stawki. Odbyliśmy spotkanie z Panem Prezesem Wodociągów 
Zachodniopomorskich, została nam przedstawiona taryfa i również zostały nam 
przedstawione inwestycje, które muszą zostać w najbliższym czasie wykonane na 
terenach wiejskich. Jest takich 5 inwestycji, jest to wodociąg w Obrominie, 
w Ryszewku, w Obojnie, w Okunicy i w Mielęcinie, i to są dość duże koszty. Jeżeli 
zdecydowalibyśmy się w tym roku już teraz na wprowadzenie jakiejkolwiek z tych 
inwestycji, oznaczałoby to zwiększenie taryfy. Jednakże uznałam, że w związku 
z tym, że w tym roku wprowadziliśmy opłatę na cmentarzach wiejskich, jest to 
myślę, że duże obciążenie dla mieszkańców wsi, nie podjęłam decyzji o tym, żeby 
jakiekolwiek z tych zadań wprowadzić w tym roku i zwiększać taryfy. W związku 
z tym taryfa pozostaje na tym samym poziomie i nie będzie w tym roku wzrostu, ale 
od razu informuję Państwa Radnych, że na pewno w roku 2017 jakakolwiek z tych 
inwestycji, a w szczególności Obromino, będzie musiała być podjęta. Jeżeli nie uda 
nam się pozyskać żadnych środków zewnętrznych, a na ten moment nie mamy 
takich możliwości (nie wiem jeszcze jak będzie z wkładem własnym) to na pewno 
będzie to wiązało się z wprowadzeniem zadania i zwiększeniem stawki już od roku 
2017 i na pewno do tego wrócimy, ale na ten moment na rok 2016 stawka pozostaje 
bez zmian. Jeżeli Państwo macie pytanie to na nie chętnie odpowiem. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 24 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 25 do protokołu. 
 

Radny Jerzy Wroński – Pani Burmistrz, ostatnio Pan Dyrektor nam przedstawiał, że 
trzeba, czy musimy się zgodzić na podwyżkę, ponieważ będzie wykonywana 
inwestycja w miejscowości Giżyn. Bardzo bym prosił Pani Burmistrz, żeby w tym 
punkcie, ponieważ byłem i się tam nic z tą inwestycją nie dzieje, jeżeli chodzi 
o Wodociągi Zachodniopomorskie, które miały wykonać inwestycję i w związku 
z tym zrobili podwyżkę, nic nie zostało wykonane. Ja byłem i rozmawiałem 
z mieszkańcami i proszę powiedzieć, dlaczego nie została ta inwestycja wykonana? 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak jak Pan powiedział została 
wprowadzona ta inwestycja dotycząca Giżynu i zostało podpisane porozumienie 
między nami a Prezesem Wodociągów Zachodniopomorskich określające czas, 
w jakim czasie ta inwestycja musi się zakończyć, bo Wodociągi Zachodniopomorskie 
rozpoczęły tą procedurę i teraz kończy się procedura przygotowania wszystkich 
dokumentów, pozwoleń na budowę, jak pan wie trwa to dość długo, ponad pół 
roku. Termin zakończenia jest to listopad tego roku, ale mam to porozumienie 
i w każdej chwili może Pan je zobaczyć. Porozumienie jest spisane, muszą się z tego 
wywiązać, rozmawialiśmy o ty i są w trakcie, teraz trwa cała dokumentacja, po 
zakończeniu dokumentacji na pewno przystąpią do realizacji zadania, bo tak to jest 
określone, na pewno to wykonają. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę dla Sp. z o.o. Wodociągi Zachodniopomorskie w Goleniowie (Druk nr 
212/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/191/16 stanowi załącznik Nr 26 do protokołu. 

 
Do punktu 11 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 220/16). 

Wyszła Radna Magdalena Wodzińska – godz. 13:49; 
Stan Radnych na sali 13; 

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy umów dzierżawy, bo 
kończą się umowy trzyletnie i są chętni na zawarciem kolejnych umów w związku 
z tym musimy przedstawić Wysokiej Radzie propozycje kolejnych dzierżaw i za 
zgodą Wysokiej Rady dopiero możemy zawrzeć umowy. Za każdym razem Państwu 
przedstawiamy propozycje takiej uchwały, jeżeli są pytania do poszczególnych 
dzierżaw to bardzo prosimy, ale są to już dzierżawy, które są cały czas przedłużane. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa– opinia stanowi załącznik Nr 28 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 220/16). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/192/16 stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 

 
Weszła Radna Magdalena Wodzińska – godz. 13:51; 

Stan Radnych na sali 14; 

 
Do punktu 12 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie 
darowizny nieruchomości na cel publiczny (Druk Nr 213/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Poproszę Pana Damiana o przedstawienie 
nam działki, o której będziemy mówić. Jest to działka położona w Żabowie 
sąsiadująca z terenem Parafii Rzymsko – katolickiej p.w. Św. Jana Chrzciciela. Jest to 
teren parku objęty nadzorem konserwatora zabytków i ten kawałek, o który 
wystąpiła tutaj parafia, byłby na powiększenie działki parafii. Teren ten dzisiaj, jest 
to wysypisko śmieci, nic tam nie ma, ani nic nie jesteśmy w stanie na tym terenie 
objętym nadzorem konserwatora postawić, zrealizować w związku z tym propozycja 
parafii jest taka, żeby przekazać to na cel publiczny. Przez tą działkę zostanie 
wygospodarowane przejście dla mieszkańców Żabowa do kościoła i parafia będzie 
dbała o ten teren, który dzisiaj wygląda bardzo źle, jest to wysypisko śmieci, 
spotykają się mieszkańcy w celach, (w szczególności nadużywania alkoholu) 
i zasadnym byłoby przekazanie tej działki, aby ta działka została zagospodarowana 
i nabrała odpowiedniego wyglądu, ale również będzie dostępna dla mieszkańców 
Żabowa. Na Komisji Budżetu był obecny Ks. Proboszcz, były pytania, Komisja 
bardzo szeroko analizowała ten temat, także jeżeli są jeszcze jakiekolwiek pytania to 
prosimy w tej chwili. Myślę, że Pan Przewodniczący Komisji również odniesie się do 
rozmowy z Ks. Proboszczem. Prezentacja stanowi załącznik Nr 31 do protokołu. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 32 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na cel 
publiczny (Druk Nr 213/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XX/193/16 stanowi załącznik Nr 33 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę 

Przerwa od godz. 13:55 do godz. 14:05; 
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Po przerwie: 
Wyszła Radna Małgorzata Piotrowska,  

Stan Radnych na sali – 13; 

Do punktu 13 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka nr 306 o pow. 0,0081 ha położona w obrębie geodezyjnym 
Nr 0007 miasta Pyrzyce (Druk Nr 214/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.  
 
Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Omówiła przedłożony projekt uchwały. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 35 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka nr 306 o pow. 0,0081 ha położona w obrębie 
geodezyjnym Nr 0007 miasta Pyrzyce (Druk Nr 214/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/194/16 stanowi załącznik Nr 36 do protokołu. 

 
Do punktu 14 porządku 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze 
bezprzetargowej nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej 
w ewidencji gruntów jako działka nr 163/2 o pow. 0,0028 ha położona 
w obrębie geodezyjnym Stróżewo (Druk Nr 215/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 37 do protokołu.  
 
Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Działka 163/2 położona jest 
w miejscowości Stróżewo, została ona wydzielona z drogi, będzie ona zbywana 
w trybie bezprzetargowym na poszerzenie nieruchomości przyległej, ponieważ nie 
może stanowić samodzielnej działki budowlanej. Jest osoba zainteresowana 
nabyciem tej nieruchomości. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 38 do 
protokołu. 
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Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 163/2 o pow. 
0,0028 ha położona w obrębie geodezyjnym Stróżewo (Druk Nr 215/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/195/16 stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

 
Do punktu 15 porządku 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Pyrzyce (Druk Nr 221A/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 40 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ten druk regulaminu jest to ujednolicenie 
starego regulaminu, który był już wprowadzany, uchylamy tutaj go poprzednimi 
uchwałami. W tym druku dokonaliśmy zmiany, wymienię tutaj najważniejsze 
zmiany, bo wiem, że one były przedstawione na komisjach, ale jeszcze raz je 
wymienię, żeby była pełna jasność co zmieniamy. W przedłożonym projekcie 
uchwały wyprowadzamy zapisy, które były wcześniej i dotyczyły Związku Gmin 
Dolnej Odry, a teraz jest Burmistrz Pyrzyc. 
W rozdziale 6 są dodane obowiązki osób utrzymujące zwierzęta domowe, zostały te 
obowiązki doprecyzowane poprzez wprowadzenie zapisów dotyczących 
wydawania zezwolenia na prowadzenie hodowli oraz utrzymywania psów, chodzi 
tu o psy rasy groźnej. 
W rozdziale 3 paragraf 8 rozszerzono katalog podmiotów niezamieszkałych 
w zakresie wyposażenia w pojemniki i w punkcie od 11 do 15 dodane są podmioty.  
W paragrafie 8 pkt 4 zmniejszyliśmy pojemność pojemnika z 20 litrów na 10, chodzi 
tu o lokale gastronomiczne. To są ważniejsze zmiany, które zostały wprowadzone 
i w związku z tym wprowadzamy nowy ujednolicony regulamin utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Pyrzyce. Jeżeli są jeszcze jakieś pytania, na 
które Państwo nie otrzymaliście odpowiedzi na komisjach to proszę.  
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 41 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 221A/16). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/196/16 stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 

 
Do punktu 16 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Pyrzyce na 2016 r. (Druk Nr 222/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 43 do protokołu.  
 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Projekt w sprawie zmian budżetu bardzo 
szczegółowo omawiany na każdej komisji, powiem tylko o dwóch ważnych 
pozycjach, które spowodowały różnicą zmniejszenie dochodów, a jest to ostateczne 
rozliczenie dochodów z tytułu PIT osób fizycznych, gdzie jest zwiększenie o kwotę 
39.833 zł i zmniejszenie subwencji oświatowej w kwocie 83.883 zł. Propozycja jest by 
zmniejszyć wydatki zapisane w rezerwie celowej, rezerwa celowa nauczanie 
w klasach pierwszych w szkołach podstawowych zmniejszona o kwotę 44.050 zł. 
Ponadto drobne wpływy dochodowe, które przeznaczone są na wydatki zgodnie 
z celem na jaki wpłynęły. Ostatnia pozycja, przeniesienie wydatków jako 
zwiększenie i zmniejszenie po dokonanych zapytaniach ofertowych na dwóch 
zadaniach okazały się oszczędności w kwocie 23.000 zł, gdzie propozycja jest taka by 
te 23.000 zł rozdzielić na 2 rozdziały: dział gospodarki nieruchomościami 4.000 zł 
z przeznaczeniem na zakup m.in. bramek do gry w piłkę nożną na zieleńcu 
położonym między ul. Szkolna, a ul. 1 Maja. Kwotę 19.000 zł przeznaczyć na 
rewitalizację terenu przy murach obejmującą oczyszczanie z wyrównaniem tego 
terenu. 
  
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – plan pracy stanowi załącznik Nr 44 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 45 do protokołu. 
 
Radny Mariusz Majak – Kilka słów na temat tego projektu uchwały, bo generalnie 
rzecz biorąc na pewno cieszy każde zwiększenie dochodów z pewnością jest 
pozytywnie postrzegane, a szczególnie takich jak te, związanych z ostateczną decyzją 
Ministra finansów o wielkości planowanych udziałów gminy w podatku 
dochodowym od osób fizycznych. Natomiast negatywną stroną tego projektu 
uchwały jest zmniejszenie dochodów o ponad 83.000 zł w związku z  inną, 
ostateczną decyzją Ministra finansów o wielkości subwencji oświatowej, ale to są 
rzeczy od nas niezależne, albo zależne w sposób bardzo niebezpośredni. Natomiast, 
co do strony wydatkowej chciałbym powiedzieć, że bardzo pozytywnie postrzegam 
propozycję zwiększenia wydatków na rewitalizację m.in. terenu przy murach 
obejmujący oczyszczenie z wyrównaniem ternu,  czyli rewitalizację terenu po byłych 
ogródkach działkowych w fosie pomiędzy Basztą Sowią, a Basztą Lodową, tam 
potrzeba uporządkowania tego terenu. Jednocześnie Pani Burmistrz chciałbym 
zaapelować, żebyśmy przygotowali się do tego, żeby ten teren bardzo dobrze 
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zagospodarować. Mamy wspaniałą nową przestrzeń publiczną do 
zagospodarowania w otoczeniu zabytkowych murów, w otoczeniu pięknych wałów 
i myślę, że możemy zrobić tam kawałek bardzo ładnych Pyrzyc. Nie wiem, czy nie 
warto byłoby się pokusić o to, żeby tam zorganizować być może jakiś mały amfiteatr, 
być może jakiś ogródek jordanowski, a być może warto byłoby się zastanowić nad 
przeniesie mini tężni w to miejsce, o czym cały czas na razie mówię. Natomiast 
bardzo dziękuję za to, że jest propozycja zorganizowania lepiej tego ogrodzonego 
terenu na rekreację dla mieszkańców osiedla przy ul. 1 Maja, tu konkretnie jest 
wskazane na zakup bramek, nie wiem czy aż tak szczegółowo powinniśmy określać, 
czy to zakup bramek, czy zakup innych urządzeń. Trochę było kontrowersji na 
Komisji Budżetu i na Komisji Edukacji chyba też, odnośnie tego, czy tam bramki 
powinny stanąć, czy inne urządzenia. Prosiłbym, żeby rozpatrzyć tą sytuację, co tam 
jest najbardziej potrzebne i wyposażyć ten teren w to, co tam jest adekwatne do 
potrzeb. Nie wiem,  czy akurat bramki a myślę, że tak szczegółowo w projekcie 
uchwały nie musimy określać, że bramki, więc może taka refleksja. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – W tym punkcie 6 przeniesienie wydatków 
jako zmniejszenie i zwiększenie mamy na zakup m.in. bramek. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 

 Weszła Radna Małgorzata Piotrowska – 14:15; 
Stan Radnych na sali – 14; 

 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na 2016 r. (Druk Nr 222/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/197/16 stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 

 
Do punktu 17 porządku 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały o nadaniu Statutu 
Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Pyrzycach - Uchwała Nr XVII/172/16 
Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 28 stycznia 2016 r. (Druk Nr 
223/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 47 do protokołu.  
 

Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Stowarzyszenie LZS Goplana Żabów 
zwróciło się z wnioskiem o przekazanie boiska sportowego znajdującego się 
w miejscowości Żabów na rzecz Stowarzyszenia. W związku z tym, że mają w 
planach przeprowadzenie modernizacji tego obiektu, jeszcze dzisiaj z nimi miałem 
okazję rozmawiać, potwierdzają, chcą m.in. pozyskać środki zewnętrzne, jako 
stowarzyszeni będą mogli, ale żeby mogli to czynić, to w związku z tym 
przedstawiamy Państwu projekt uchwały dotyczący zmiany statutu. Jak wiecie 
Państwo w paragrafie 5 są wymienione wszystkie administrowane przez OSiR 
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obiekty i jest m. ni. obiekt, czyli boisko w miejscowości Żabów, żebyśmy mogli taką 
umowę zawrzeć z Goplaną Żabów to musimy dokonać tej zmiany statutu. Jeżeli są 
jakieś pytania to jesteśmy do dyspozycji i jest również Pani Dyrektor. 
 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 48 do protokołu, 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych – opinia stanowi załącznik 

Nr 49 do protokołu. 
 
Radny Jerzy Wroński – Zwróciłbym się do Pani Dyrektor OSiR-u , w związku z tym, 
że Goplana Żabów weźmie tą pieczę nad całym tym boiskiem, czy przez OSiR będą 
jeszcze wykonywane jakieś dodatkowe prace? 
 
Dyrektor OSiR-u – Joanna Woźniak – Jeżeli dane boisko będzie administrowane, 
czyli będzie przekazane pod działania stowarzyszenia, to Ośrodek nie będzie miał 
pieczy nad tym boiskiem, w związku z tym cała piecza, cały obowiązek, nadzór 
będzie spoczywał na Stowarzyszeniu. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Pani Dyrektor, w takim razie zapytam, ponieważ 
na boisku w Żabowie stoi kontener, który jest niepodłączony ani do prądu, ani do 
wody w zależności od tego, kto chciałby wziąć to zadanie, więc to jest moje pytanie, 
czy to podłączenie tego kontenera będzie spoczywało na Stowarzyszeniu? 
 
Z-ca Burmistrza Pyrzyc – Robert Betyna – Pani Radna, Pani doskonale zna tą 
sytuację, inwestycja nie została jeszcze zakończona, ja mam przed sobą projekt 
budowlany, który był, są warunki zabudowy, jest pozwolenie na budowę, jest tam 
problem (krótko mówiąc) natury finansowej. Pani doskonale wie, bo się okazało, że 
trzeba ponieść spore nakłady na przyłącza. W związku z tym ta inwestycja w tej 
części będzie obciążała jeszcze nas. Na dziś stowarzyszenie ma świadomość i też 
myślą o tym, bo zgłaszają takie sygnały, że chcieliby, żeby jednak te szatnie były 
jeszcze większe, bo te kontenery nie są za duże. W jaki sposób oni do tego podejdą, 
jak będą chcieli rozwiązać to już będzie jak gdyby wynikała z ich dalszych planów. 
Tak, czy inaczej kwestie podłączenia tych przyłączy spoczywają jeszcze na nas, bo 
inaczej ten obiekt nie może być użytkowany, tak jak Pani powiedziała, więc tego na 
stowarzyszenie w tym momencie nie przeniesiemy. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Panie Burmistrz, nie bez kozery zapytałam 
w związku z wnikliwością naszych Radnych, jeśli padło na sesji, że nie będzie 
kosztów związanych z boiskiem, a taki koszt się pojawi w związku z inwestycją, to 
potem będą Państwa zarzuty, że padła na sesji informacja, że koszty na tym terenie 
nie będą poniesione. Nie bez kozery zapytałam, żebyśmy publicznie to powiedzieli, 
że jeszcze jest do dokończenia inwestycja w Żabowie, która spoczywa na nas. 
 
Radny Jerzy Wroński – W takim razie może jeszcze raz do Pani Dyrektor bez kozery 
się zapytam, jakie koszty będą inwestowane w zespół Goplana za to, że wezmą 
obiekt w swoje ręce? 
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Dyrektor OSiR-u – Joanna Woźniak – Obiekt, który stoi na boisko Goplany, czyli 
w postaci kontenera nie jest w dysponowaniu Ośrodka. 
 
Radny Jerzy Wroński – Jakich środków pozbędzie się Pani w swoim budżecie 
oddając boisko Goplanie? 
 
Dyrektor OSiR-u – Joanna Woźniak – Średnio na jedno boisko trudno jest określić 
ile kosztuje utrzymanie danego boiska. Na cały rok utrzymanie w postaci koszenia to 
jest 9.000 zł, które w tamtym roku OSiR poniósł, średnio wychodzi to w granicach 
600 – 700 zł na jedno boisko, czyli o takiej kwocie możemy mówić. Rocznie na jedno 
boisko wynosi w granicach 700 zł na zakup paliwa, benzyny, oleju, czyli te środki 
będzie można przeznaczyć w większym nasileniu na jedno boisko. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Nie bez kozery włączam się ponownie Panie 
Radny, w związku z tym, żeby zrozumieć dobrze, pytanie zabrzmiało inaczej, 
odpowiedź padła inna, ponieważ Pan Radny zapytał, jakie środki będą 
przeznaczone na Goplanę, a Pani Dyrektor powiedziała o tym, ile zaoszczędzi dzięki 
temu, że Goplanie odda boisko, bo te koszty, które ponosi w tej chwili nie będzie 
ponosić, będzie mogła poświęcić się innym boiskom, a Goplana de facto pieniędzy 
od OSiR-u nie dostanie, będzie to robiła we własnym zakresie. To nie jest tak, że 
OSiR będzie przeznaczał, ewentualnie Goplana może zwrócić się o dotacje, ale wtedy 
już do Urzędu Gminy o dotacje na administrowanie boiskiem. Także myślę, że w tej 
chwili Pan Radny już wie o co chodzi. Jeszcze powiem, Panie Radny, że nie jestem 
Prezesem Goplany, więc nie mam w tym żadnego interesu, mówię tylko, bo jestem 
świadoma tego, co się na boisku dzieje. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Może tylko dodam, że w drugiej części 
pytania Pan Radny dopytał, ile Ośrodek będzie mniej ponosił kosztów na 
utrzymanie boiska w Żabowie, czyli myślę, że Pani Dyrektor odpowiedziała 
w sposób poprawny. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały o nadaniu Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji 
w Pyrzycach - Uchwała Nr XVII/172/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 28 
stycznia 2016 r. (Druk Nr 223/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/198/16 stanowi załącznik Nr 50 do protokołu. 

 
Do punktu 18 porządku 

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 224A/16). 
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Projekt uchwały (Druk Nr 224A/16) stanowi załącznik Nr 51 do protokołu.  
Projekt uchwały (Druk Nr 224/16) stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy przystąpienia do 
zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
i dotyczy przede wszystkim terenów agencyjnych, które my chcemy przejąć jako 
Gmina Pyrzyc, jak również terenów, które chcą przejąć inne podmioty. Ja Państwu 
powiem tak ogólnie, bo macie Państwo załączniki i na tych sześciu załącznikach są 
wskazane tereny, na których nam zależy, bo zgodnie z ustawą, na której działa 
Agencja Nieruchomości Rolnej może ona przekazać jednostkom samorządu 
terytorialnego nieodpłatnie dany teren na zadania własne, ale w przypadku kiedy 
będzie zapis w Studium, że teren jest przeznaczony pod taki cel, o który dana 
jednostka się ubiega. Tak w tej zmianie Studium wskazaliśmy 6 takich obszarów, 
przede wszystkim jest tu obręb Żabów, dotyczy to rozbudowy Domu Pomocy 
Społecznej o co ubiegał się już od 2-ch, czy 3-ch lat Dom Pomocy Społecznej, żeby 
taką zmianę wprowadzić, ponieważ chcą podjąć się takiego zadania.  
Również tereny, na których nam zależy jest to działka w Młynach (złącznik nr 2) na 
cele budowy mieszkań socjalnych. Załącznik nr 3 to jest obręb nr 3 miasta Pyrzyce 
i są tu wymienione działki również na cele pomocy społecznej związane 
z zapewnieniem mieszkań socjalnych. Załącznik nr 4 obręb 7 miasta Pyrzyce, jest to 
teren związany z powiększeniem cmentarza komunalnego. Załącznik Nr 5 to jest 
teren miasta Pyrzyce obręb 4, cele sportowe, rekreacyjne i zieleń. Złącznik nr 6 też 
macie Państwo wskazane działki i są to cele działalności gospodarczej, działalność 
produkcyjna i usługowa. Jeżeli takie zapisy zostaną wprowadzone w Studium 
i Studium zostanie uchwalone wtedy będziemy mogli otrzymać od Agencji, tak jak 
Dom Pomocy Społecznej – Starostwo, na te cele, działki nieodpłatnie od Agencji 
Nieruchomości Rolnej. Podobna sytuacja jest również na terenie Obojna, gdzie 
wyremontowaliśmy budynek, który otrzymaliśmy i jeszcze jak na razie użyczeniem 
pod mieszkania socjalne. Jesteśmy w trakcie przygotowania dokumentu, który za 
chwilę będziemy przyjmować i po przyjęciu tego dokumentu będziemy mogli mieć 
ten budynek na własność. Przy wniosku Domu Pomocy Społecznej ujęliśmy swoje 
zadania i swoje propozycje, które chcielibyśmy od Agencji Nieruchomości Rolnej 
otrzymać. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 53 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Pyrzyce (Druk Nr 
224A/16). 
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Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 14, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XX/199/16 stanowi załącznik Nr 54 do protokołu. 
 

Do punktu 19 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 

 

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odpowiedź dla Pana Jerzego Wrońskiego 
dotycząca przepustów w miejscowości Letnin i Mechowo, otrzyma ja Pan na piśmie  
związku z tym, że musimy obejrzeć te przepusty, ocenić jakie są koszty i dopiero 
wtedy podjąć decyzję, kiedy takie zadanie może zostać zrealizowane, czy w roku 
bieżącym, czy w latach następnych. 
Jeżeli chodzi o interpelację Pana Edwarda Goli jest podobna sytuacja, również 
ocenimy i otrzyma Pan odpowiedź na piśmie.  
Jeżeli chodzi o zapytania Pana Mirosława Wyrodka, tu mogę wstępnie, na razie 
krótko, bo do tematu za chwilę wrócimy na sesji, ale faktycznie od 1 stycznia 2017 r. 
zmienia się ustawa o transporcie publicznym i to na gminach, powiatach również na 
województwie będzie spoczywał obowiązek organizacji tego transportu. Zgodnie z 
ustawą gminy, które nie mają 50.000 mieszkańców, a powiaty, które nie mają 80.000 
mieszkańców nie muszą przyjmować planu transportowego i my takiego planu nie 
przyjmujemy, nie przystąpiliśmy do niego i będziemy to zadanie realizować 
samodzielnie.  Odbyliśmy kilka spotkań ze Starostwem, które w pierwszej kolejności 
zamierzało taki plan stworzyć jednakże teraz jeszcze ta sytuacja nie jest wyjaśniona, 
czy faktycznie ten plan będzie przyjęty, czy nie będzie przyjęty. Dla nas 
najistotniejsze są trasy komunikacyjne, które zostaną przyjęte przez Starostwo, bo 
my nie przyjmując planu mamy obowiązek przyjęcia tras komunikacyjnych uchwałą. 
To jest też dobre rozwiązanie, ponieważ te trasy jeżeli one nie spełnią tego swojego 
przeznaczenia lub nie będzie tej ilości osób, które będą tymi trasami uczęszczać, to 
będziemy mogli je następnymi uchwałami zmieniać i to jest dla nas trochę dobre, 
mobilne. Takie propozycje swoich tras już wybraliśmy, ponieważ wariant I 
powiatowy, który otrzymaliśmy ze Starostwa jest bardzo ograniczony, obejmuje 
bardzo niewiele naszych tras, jest bardzo dużo białych plam na terenie naszej gminy, 
a zależy nam na tym, żeby to trochę szerzej wychodziło z powiatu, ponieważ te 
niektóre trasy się powielają, a nie ma możliwości, żeby było dwóch organizatorów 
(bo gmina w tym wypadku będzie organizatorem i powiat będzie organizatorem), 
żeby realizować to samo zadanie na jednej trasie. W związku z tym wystąpiliśmy do 
Pana Starosty z naszą propozycją o poszerzenie tego wariantu podstawowego, który 
nam wskazał. Mamy przygotowane swoje trasy, jeżeli otrzymamy odpowiedź od 
Pana Starosty (zgodę lub nie) to i tak taką uchwałę przedstawimy na sesji majowej 
już o przyjęciu tych tras, które mamy przygotowane. Zamiarem tej ustawy jest 
zapobieganie wykluczeniu, czyli ta ustawa jest po to, żeby nie było takich białych 
plam, które są dzisiaj, czyli my mamy Nieborowo, Obojno, Stróżewo, gdzie wiemy, 
że tam tego transportu nie ma. Po to jest to tak scedowane na dół, żeby zapobiec 
temu i żeby tak dopasować te linie, żeby jednak wszędzie docierał ten transport. 
Zdajemy sobie oczywiście sprawę z tego, że jeżeli my jako gmina, która będzie 
organizatorem przy wyborze przewoźnika w formie koncesji lub przetargu. Może 
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być też tak, że pomimo że uchwalimy te trasy, to i tak nie będzie ten transport tam 
realizowany dlatego możemy to zmienić. Jest to jeszcze dzisiaj duży znak zapytania, 
bo ustawa jest niedoprecyzowana, bo my jesteśmy gminą miejsko – wiejską i tak 
naprawdę, my zgodnie z przepisami, które obowiązują nie mamy podstawy 
prawnej, żeby przyjąć te trasy transportu. Wystąpiliśmy z zapytaniem do 
Ministerstwa na jakiej podstawie mamy to zrobić, nie mamy jeszcze odpowiedzi. 
Również wystąpiliśmy z zapytaniem, bo mamy swój transport dowożący uczniów 
do szkół i nasza wola jest taka, i taka byłaby duża chęć, żeby jednak ten transport, 
który dowozi dzieci do szkół był wykorzystywany również jako transport publiczny. 
Byłoby to dla nas dużym odciążeniem, jeżeli chodzi nawet o utrzymanie samego 
transportu i takie zapytanie do Ministerstwa też wskazaliśmy, czy będziemy mogli 
również to wykorzystywać w ten sposób. Czekamy na odpowiedzi, mam nadzieję, 
że dostaniemy je w najbliższym czasie, bo to już chyba ponad miesiąc temu zostało 
skierowane, bo ustawa obliguje każdego z organizatorów, żeby na pół roku 
wcześniej ogłosił zamiar przystąpienia na stronie przetargów publicznych, na pół 
roku przed, bo inaczej nie będzie mógł tego rozpocząć. My już takie ogłoszenie 
daliśmy i jakby ten pierwszy wymóg już spełniliśmy. Następnym będzie uchwalenie 
tych tras i wierzymy, że będzie to maj, bo jest to taki czas, ale jeżeli faktycznie nie 
dostaniemy tych ostatecznych odpowiedzi z Ministerstwa to też może być problem. 
Cały czas jesteśmy w trakcie wyjaśniania, wątpliwości jest bardzo dużo, te 
wątpliwości mają przewoźnicy i my je mamy, bo tak naprawdę nie wiemy, jak to 
będzie funkcjonować. Jeżeli przyjmiemy to również przyjmiemy to tylko na rok 
czasu, żebyśmy wiedzieli jak w ciągu tego roku to wszystko nam się będzie układało 
i jak będziemy to realizować. Oczywiście musimy sobie też zdawać sprawę, że na 
pewno będziemy musieli do tego dopłacać, bo te rekompensaty i wszystkie ulgi będą 
już przechodziły też na nas. Będzie oczywiście też dofinansowanie, ale nie wiemy, 
jak to będzie funkcjonowało i czy wybierzemy w ogóle przewoźnika, w jakiej formie 
wybierzemy przewoźnika, czy w ogóle ktokolwiek przystąpi. Jest duże zagrożenie, 
jest duża obawa, ale to dotyczy wszystkich gmin i wszystkich powiatów, jednakże 
my przygotowujemy się i myślę, że te wszystkie dokumenty, które już mamy 
sporządzimy czekając tylko na ostateczną decyzję ministerstwa. Jeszcze ma być 
jedno ze spotkań, które ma również jakby zweryfikować wiele wątpliwości, które się 
pojawiają, bo ustawy się też zmieniają, interpretacje są różne i jeszcze ma się odbyć 
spotkanie, bo jedne gminy  wyznaczyły, drugie nie. Nie wszyscy podchodzą do tego 
poważnie, a też dochodzą do nas informacje, że może ta ustawa zostać przesunięta to 
zobaczymy. Na ten moment to są takie główne informacje, które mamy, ale na 
pewno jesteśmy myślę, że na tyle na ile te możliwości prawne już są i te interpretacje 
prawne, które mamy to jesteśmy przygotowani, ale jak to wyjdzie to na ten moment   
jeszcze Państwu nie odpowiem, bo sama jeszcze tej ostatecznej odpowiedzi nie mam 
i pewności, ale na pewno na sesji majowej chcielibyśmy już te trasy przyjąć. Nie ma 
tu też konsultacji społecznych, bo konsultacje są obowiązkiem przy planie 
transportowym, aczkolwiek zastanawialiśmy się, czy te konsultacje przeprowadzać, 
czy nie. Dzisiaj rozmawiając z przewoźnikami, bo spotkaliśmy się z przewoźnikami, 
wiemy już, jak to w naszych miejscowościach wygląda. Rozmawiając z 
przewoźnikami i wiedząc jakie są rozkłady jazdy w jakich miejscowościach, ile jest 
tego transportu, a w których nie ma. Także to rozeznanie uważam, że mamy dobre.  
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Przed nami sprawdzenie wszystkich przystanków, bo to jest też wymóg ustawowy, 
że muszą one spełniać wymogi, muszą być w odpowiednich odległościach to też na 
pewno, jeżeli cokolwiek u nas będzie inaczej, to będzie wiązało się z kosztami 
przestawienia, przesunięcia, odpowiedniego oznakowania. Do takich sytuacji może 
tez dojść, ale jest to przed nami i mamy nadzieje, że sobie z tym poradzimy. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 20 porządku 
 Wolne wnioski. 
 

Radny Jerzy Wroński – Panie Przewodniczący umknęła mi trochę jedna sprawa 
i prosiłbym o zezwolenie, żebym naświetlił tą sprawę Pani Burmistrz, jakby prośbę 
od mieszkanki miasta Pyrzyc.  

Pani Burmistrz, zgłosiła się do mnie jako do Radnego „Skuteczny Samorząd”, 
Pani mieszkanka osiedla Bogusława 23/6 Pani Pałaszewska Krystyna. Mam przed 
sobą pismo, które Pani złożyła, to jest prośba „Zwracam się z prośbą  (bardzo mocno 
podkreślone są te słowa przez panią Krystynę), żeby usunąć trzepak, ponieważ 
przeszkadza jej on w wejściu do budynku gospodarczego (Pani mówi na to 
schowanko), a tym bardziej, jak postawią samochody to nie może wejść do tego 
pomieszczenia. Dzisiaj skarżyła się, że przywieźli jej opał, a jest to naprawdę bardzo 
chora kobieta. Nie powinienem poruszać tego na sesji, bo to nie pora i nie miejsce, ale 
pytałem do kogo ta Pani chodziła, bo mówi, że już nogi  wychodziła, mówi, że 
chodziła do blondynki, ja mówię, że blondynką jest nasza Pani Burmistrz. Mówi, że 
nie do Pani Burmistrz tylko do jakiejś innej Pani. Pani Burmistrz, ja wiem, że Pani 
osobiście się tym nie zajmie, ale bardzo proszę żeby komuś zlecić i tej Pani pomóc. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Temat jest mi znany, faktycznie nie trzeba 
było go zgłaszać na sesji, ale ma Pan do tego pełne prawo. Temat jest mi znany, 
ponieważ został zgłoszony do zarządcy naszych lokali komunalnych i w tym 
tygodniu była komisja wraz z naszym pracownikiem, ocenili i ten trzepak zostanie 
wycięty lub przestawiony w inne miejsce, ale na pewno zajmujemy się tą sprawą, 
wiemy o tym i sprawa będzie załatwiona,  także może Pan przekazać, że skutecznie 
Pan zadziałał na sesji i sprawa będzie załatwiona. 
 
Radny Mirosław Wyrodek – Mieszkańcy ulicy Słowackiego zwrócili się do mnie 
z wnioskiem, żeby im pomóc w remoncie tej drogi również mam załączniki, ale ich 
nie będę czytał tylko przedłożę je Panu Przewodniczącemu i trafi to do Pani 
Burmistrz. 
„W imieniu mieszkańców ulicy Słowackiego w Pyrzycach zwracam się z wnioskiem 
o remont w/w ulicy. Jest to droga gminna osiedlowa (a więc użyteczności 
publicznej) położona na działce gminnej nr 311/11 o długości około 250 m. Jest to 
odnoga od głównej ulicy Słowackiego, przy której jest wybudowane 7 domków 
jednorodzinnych. Fragment drogi, o którym mowa znajduje się w fatalnym stanie 
i wymaga natychmiastowej interwencji. Potężne dziury oraz koleiny, które powstały 
narażają na poważne uszkodzenia jeżdżące tam samochody. Ponadto nawet po 
niewielkich opadach atmosferycznych, na drodze pojawia się błoto, a w okresie 
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suchym potężny kurz, który powstaje w wyniku przejeżdżających tam samochodów. 
Korzystanie z tej drogi stało się niezwykle uciążliwe i niebezpieczne dla pieszych, 
zwłaszcza dzieci. Należy podkreślić, iż w/w droga jest jedynym szlakiem 
komunikacyjnym łączącym mieszkańców tegoż osiedla z miastem. Kolejną 
przeszkodą jest oświetlenie. Kiedy zapadnie zmrok, praktycznie nie ma możliwości 
poruszania się, ponieważ nic nie widać. Jedynym źródłem światła są latarnie 
z posesji mieszkańców, lecz niestety to i tak za mało. Mieszkańcy w/w ulicy 
wielokrotnie zwracali się z prośbą o wyremontowanie tego odcinka drogi, również 
do poprzednich władz, w załączniku jest treść podania mieszkańców z 2013 roku. 
Jednocześnie chciałbym zwrócić uwagę na fakt, iż mieszkańcy, angażując własne 
środki finansowe i ogromny nakład pracy, wiele razy naprawiali przedmiotowy 
odcinek drogi. Z pewnością należy docenić, a także nagrodzić taką postawę 
mieszkańców, którzy od długiego czasu dbają o odcinek drogi, który powinien być 
przecież wyremontowany przez gminę Pyrzyce.  

Pragnę podkreślić, iż władze Naszej Gminy składali obietnice w tej sprawie, 
jednak do chwili obecnej mieszkańcy nie doczekali się żadnej pomocy, a stan drogi 
z każdym dniem jest coraz gorszy. Modernizacja ta niewątpliwie ułatwi życie 
mieszkańcom osiedla przy ul. Słowackiego.  

W związku z powyższym apeluję o pilną interwencję w tej sprawie 
i wyremontowanie przedmiotowego odcinka drogi. Kolejne obietnice bez pokrycia 
sprawią, iż mieszkańcy stracą zaufanie i szacunek do władz Naszej Gminy i poczują 
się lekceważeni i oszukani.” Wniosek stanowi załącznik Nr 55 do protokołu. 
 
Radny Mariusz Majak – W dniu 26 kwietnia (we wtorek) pracowała Komisja 
Budżetu i jednym z punktów dodatkowym wprowadzonym do porządku obrad była 
rozmowa z przedsiębiorcom z naszego terenu zajmującym się usługami 
pogrzebowymi. Rozmowa dotyczyła Regulaminu cmentarzy komunalnych 
położonych na terenie Gminy Pyrzyce. Jak Państwo pamiętacie w ubiegłym roku 
Wysoka Rada przyjęła regulamin cmentarzy komunalnych w miejscowości Pyrzyc 
i w miejscowościach wiejskich. Jak to często w życiu bywa tego typu akty w praktyce 
budzą pewne kontrowersje, w praktyce wychodzą pewne sytuacje, które wymagają 
dopracowania, czy też zastanowienia nad dopracowaniem, czy zmianą tego typu 
aktów. Komisja po rozmowie z przedsiębiorcom  doszła do wniosku, aby wystąpić 
z wnioskiem, który skierowany jest do przegłosowania przez Wysoką Radę, 
natomiast do rozpatrzenia przez Burmistrza Pyrzyc i dotyczy on pewnych zmian 
w Regulaminie. Wprowadziłem Państwa, żebyście wiedzieli skąd ten wniosek się 
wziął. 
„Komisja Budżetu i Rolnictwa Rady Miejskiej w Pyrzycach wnioskuje 
o wprowadzenie zmian w Uchwale Nr XV/125/15 z dnia 26 listopada 2015 r. 
w sprawie uchwalenia Regulaminu Cmentarzy Komunalnych w miejscowościach: 
Pyrzyce, Ryszewko, Ryszewo, Turze, Brzezin, Okunica, Stróżewo, Brzesko, Letnin, 
Pstrowice, Mielęcin, Mechowo, polegających na: 

1) zmianie godzin przeprowadzania ceremonii pogrzebowych (w całym 
regulaminie) w soboty w godzinach od 1000 do 1500 (czyli w miejsce 
istniejącego zapisu, że ceremonie pogrzebowe odbywają się od godz. 800 do 
godz. 1300, iż te ceremonie mają odbywać się od 1000 do 1500.  Podyktowane to 
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jest praktyką, która istnieje w naszej gminie, że często zarówno w Pyrzycach, 
a szczególnie na terenach wiejskich pogrzeby odbywają się nieco później, 
więc Komisja uznała, że taka zmiana byłaby zasadna). 

2) Komisja postuluje ujednolicenie w całym regulaminie sformułowania 
„uroczystości pogrzebowe” na „ceremonie pogrzebowe” (w całym 
regulaminie przejawia się przemiennie taki termin raz jest ceremonie 
pogrzebowe, innym razem uroczystości pogrzebowe i padła sugestia, żeby to 
zmienić. Oczywiście, gdyby to była jedyna zmiana nie byłoby pewnie takiej 
woli, żeby nad tym się pochylać, natomiast jeżeli przy okazji innych zmian to 
myślę, że można to zrobić). 

3) Komisja wnosi o skreślenie §4 ustęp: 1,2,3 Regulaminu (zapisy, które 
proponowane są do usunięcia to: „Czas i rodzaj pogrzebu (ekshumacji), 
rodzaj grobu, miejsce na cmentarzu komunalnym uzgadnia się z Zarządcą 
w siedzibie PPK Sp. z o.o. Pyrzyce. W celu zgłoszenia pochówku należy: 
złożyć kserokopie aktu zgonu, oryginał karty zgonu, w przypadku 
ekshumacji zwłok postanowienie sądu, prokuratora lub decyzję Powiatowej 
Stacji Sanitaro-Epidemiologicznej.” Komisja doszła do wniosku, że tego typu 
zapis niekoniecznie musi znajdować się w regulaminie cmentarza, który 
dotyczyć ma raczej spraw porządkowych mniej tego typu). 

4) Umożliwienie przenoszenia prawa do miejsca pod pochówek przez osoby, 
które wykupiły takie miejsce, na inne osoby, w przypadku przeniesienia 
zwłok (ekshumacji), w inne miejsce pochówku przed zakończeniem okresu  
udostępniania miejsca pod pochówek”. (Sytuacja dotyczy takich spraw, gdzie 
osoba, która wykupiła miejsce pod pochówek przenosi swoją bliska osobę 
w inne miejsce, a czas - okres, za który poniosła opłaty jeszcze trwa. 
W związku  tym padła sugestia, żeby rozważyć możliwość wprowadzenia 
takich zmian. W tej chwili my jako Komisja nie chcemy oceniać, czy jest taka 
możliwość, czy nie, bo trzeba naprawdę dobrze się nad tym zastanowić 
z punktu widzenia prawa szerokorozumianego, natomiast to byśmy zostawili 
(jeżeli wniosek zostanie przegłosowany) do rozpatrzenia przez służby 
Burmistrza.  

5) Komisja wnosi o przygotowanie przez panią Burmistrz stosownego projektu 
uchwały na sesję Rady Miejskiej w miesiącu maju 2016 r.  
Wniosek stanowi załącznik Nr 56 do protokołu. 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Chciałbym odnieść się do podania 
mieszkańców ul. Słowackiego, ponieważ ono wpłynęło również do nas. Rozumiem 
mieszkańców ul. Słowackiego jak i innych ulic, tu mogłabym wymieniać Reymonta, 
Podgrodzie, Przyszłości itd. tych ulic jest  bardzo dużo, a wiemy jaki mamy budżet. 
Cieszę się, że nie obiecywałam tym mieszkańcom, bo zdaję sobie sprawę wiem, że 
były tam czynione nakłady, ale one wg mnie dzisiaj po tym, co zostało zrobione nie 
widać już nic, to był pierwszy jakiś mały kawałek, który został zrobiony, a faktycznie 
nie ma dzisiaj tego efektu. Ta droga to jest pełna inwestycja, nie ma tam możliwości 
zrobienia doraźnie, bo to już analizowaliśmy. Wiemy, że tam trzeba zrobić, a tym 
bardziej, że nie zakończyły się jeszcze budowy i trwają jeszcze budowy, są dojazdy 
do tych nowo budowanych domów i to też wiemy, jak wygląda w przypadku, kiedy 
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robi się nową drogę. Budżet nasz pozwala nam na inwestowanie, ale nie aż tak i nie 
zrobienie w jednym, czy w dwóch latach wszystkich dróg, które są potrzebne, tym 
bardziej, że teraz kiedy wystąpiliśmy do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, 
gdzie możemy pozyskać pieniądze i tam zrobić to wiemy już, że rok 2016 i 2017 
będzie nas już mocno ograniczał, żebyśmy zrealizowali tylko te zadania, które będą 
dużymi zadaniami i może w latach następnych wtedy po kolei, ale trudno dzisiaj 
powiedzieć, kto jest pierwszy, którą drogę wybrać, bo każdy walczy i nie ważne, czy 
tam są 2 domy, czy 3, czy 10, bo wszyscy chcą mieć dojazd z prawdziwego 
zdarzenia, żeby to była droga, którą można dojechać, oświetlona. Wiemy, że działki 
są sprzedawane, powstają nowe osiedla i za chwilę też są wnioski o nową drogę, 
nowe oświetlenie, a  mamy jeszcze osiedla, które nie są nowymi osiedlami i nie mają 
oświetlenia i to też jest duży nasz problem. Oczywiście będziemy się pochylać nad 
tymi tematami, Państwo wiecie przy każdym z budżetów proponujemy te zadania, 
wybieramy, nie daje się niestety zrealizować wszystkiego,  mam ogromną nadzieję, 
że przy realizacji (jeżeli uda się) PROW-u i zwrotach środków może faktycznie, ale 
niestety obiecać nic nie możemy, bo jest taka sytuacja jaka jest. Wiem też, że to będzie 
duże niezadowolenie, zdaję sobie w pełni sprawę z tego, że były takie obietnice i to 
może powodować brak zaufania do burmistrza, do Rady i musimy mieć tego 
świadomość, jest kontynuacja władzy i nikt nas z tego nie zwolni, ale też musimy 
mówić o tym jaki jest budżet i nie jesteśmy w stanie fizycznie zrealizować 
wszystkiego. Jedyną naszą szansą jest pozyskanie środków i może z tych zwrotów, 
które będą następowały coś więcej, poza drogami, oświetleniem, są jeszcze inne 
rzeczy, które musimy robić. Tego jest bardzo dużo, ale cieszę się, że faktycznie 
realizujemy, robimy wykorzystując różne inne możliwości, bo wykorzystujemy 
możliwości wspólnego działania z przedsiębiorcami i z innymi samorządami. Teraz 
np. na ul. Polnej, kiedy jest wymiana sieci energetycznej, dogadaliśmy się 
z wykonawcą, który miał zdejmować stare płytki i kłaść nowe, zaproponowaliśmy, 
że my kupimy materiał i położymy, i dzięki temu też zaoszczędzimy jakąś część 
środków własnych i takie zadanie zrealizujemy. To się też zrobiło przy dużej 
oszczędności i przy wykorzystywaniu takich sytuacji, które się pojawiają to dzisiaj 
tak wygląda, ale próbujemy i realizujemy. Myślę, że już coraz większymi krokami 
coś więcej wykonać, także rozumiem, ale tych potrzeb i podań jest bardzo dużo. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku 
Pana Radnego Mirosława Wyrodka w sprawie remontu ul. Słowackiego.  
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 11, przeciw - 0, wstrzymało się - 3; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie wniosek Komisji 
Budżetu i Rolnictwa odczytany przez Przewodniczącego Komisji. 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 14; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Wniosek uzyskał akceptacje Rady. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt – Odczytał pisma, które wpłynęły do 
Przewodniczącego Rady: 
- odpowiedź na pismo dotyczące rozbudowy oświetlenia na odcinku drogi 
w kierunku Letnin – Brzesko, które stanowi załącznik Nr 57 do protokołu; 
- pismo dotyczące naprawy drogi ul. Magazynowej w Pyrzycach, które stanowi 
załącznik Nr 58 do protokołu; 
- skarga na Burmistrz Pyrzyc, która zgodnie z kompetencją została przekazana do 
Komisji Rewizyjnej, a która stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 
 Przypominam, że do dnia 30 kwietni, czyli do jutra należy składać 
oświadczenia majątkowe, Ci radni, którzy tego nie zrobili to bardzo proszę, żeby je 
złożyć w Biurze Rady. 
 Sesja majowa odbędzie się 31 maja 2016 r. o godz. 13:00, jest to zmiana 
wynikająca m.in. z uroczystości Bożego Ciała, które przypadają w czwartek. Na 
prezydium Przewodniczący Komisji ustalili, że komisje odbędą się dzień wcześniej, 
czyli w poniedziałek 30 maja.  

Jeżeli chodzi o sesję nadzwyczajną, tak jak Pani Burmistrz nadmieniła, 
roześlemy informacje drogą e-mailową, myślę że będą to godziny poranne, przed 
południem. 

Przypominam o uroczystościach związanych z dniem 3 maja i 9 maja, 
zachęcam państwa Radnych do udziału w uroczystościach, ale również, żeby udało 
się sformułować na te uroczystości poczet sztandarowy. Byłoby dobrze, żeby na obu 
uroczystościach znalazł się poczet Rady Miejskiej, można się zgłosić już dzisiaj, nie 
trzeba czekać. Otrzymaliście Państwo telefonogramy na e-maila z godzinami 
i porządkiem obchodów tych uroczystości. Telefonogram stanowi załącznik Nr 60 do 
protokołu. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 

Do punktu 21 porządku 
 Zamknięcie obrad XX Sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem porządku obrad 
zamykam obrady XX sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 

                                                                                                          Paweł Chyt 


